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Protokół 

VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 26 listopada 2024 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej. Obrady rozpoczęto  o godz. 

14:03, a zakończono o godz. 16:08 tego samego dnia. Przewodnicząca powitała obecnych,  

otworzyła obrady i stwierdziła kworum. 

Poprosiła o upamiętnienie minutą ciszy zmarłej pracownicy urzędu gminy, Pani Karoliny 

Trzcińskiej. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków rady gminy. 

Obecni: 

1. Krystian Balicki 

2. Marcin Dziedzic 

3. Krystyna Gajdemska 

4. Dominik Goliszek 

5. Joanna Grabowska 

6. Ewa Jeżewska 

7. Beata Klarkowska 

8. Marcin Krystek 

9. Iwona Owieśna 

10. Wiesław Paciorkowski 

11. Piotr Pawlikowski 

12. Teresa Sztuczka 

13. Rafał Walkowiak 

14. Wioleta Warzocha 

15. Małgorzata Wiśniewska 

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

2. Sprawy organizacyjne: 

1) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie uwag do protokołów z VI i VII sesji. 

3. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 

2024 - 2040, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok, 

3) uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

na rok 2025, 

4) uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych i zwolnień w tym podatku, 

5) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

6) uchwała w sprawie Programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w roku 2025, 

7) uchwała w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 
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8) uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę, 

9) uchwała w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

4. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zamknięcie obrad VIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Joanna Grabowska – radna powiedziała, że głównie na wójcie ciąży obowiązek tego, aby 

sesje były jawne i dobrze słyszalne. Niestety jeśli chodzi o naszą gminę wciąż jest z tym 

problem. Ostatnia sesja była znacznie lepsza, dlatego poprosiła o wyjaśnienie w jaki sposób 

korzystać z mikrofonu, aby jawność sesji była pełna.  

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy wyjaśniła, że jakość została poprawiona 

od ostatniej sesji, kiedy zostało stworzone stanowisko z laptopem, który ma najlepszy  

ze wszystkich dostępnych urządzeń mikrofon. Poprosiła radnych i innych uczestników sesji,  

o podchodzenie do przygotowanego stanowiska w celu korzystania z mikrofonu wbudowanego 

w laptop.  

Realizując pkt 2 porządku obrad zapytała, czy radni mają uwagi do protokołów z poprzednich 

sesji. Nikt z radnych nie zgłosił uwag. 

 

Ad. 3 

 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy na podstawie uzasadnienia do uchwały przedstawiła 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Joanna Grabowska – radna zadała techniczne pytanie, dlaczego najpierw uchwalana jest 

zmiana WPF, a nie zmiany w budżecie, tak jak to było dotychczas.  

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy wyjaśniła, że obie uchwały są ze sobą 

ściśle powiązane i tak naprawdę nie ma znaczenia, która jest pierwsza.  

 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 

2024 – 2040. 

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław 

Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska 

 

Wobec powyższego uchwała Nr VIII/35/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024–2040 została podjęta jednogłośnie. 



3 

 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy na podstawie uzasadnienia do uchwały przedstawiła 

zmiany w budżecie. 

 

Nikt z radnych nie miał pytań do projektu uchwały.  

 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy zapytała, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie uchwały zmieniającej budżet gminy na 2024 rok.  

Nikt z radnych nie zgłosił się.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok. 

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław 

Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska  

 

Wobec powyższego uchwała Nr VIII/36/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok została podjęta jednogłośnie. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy poprosiła panią skarbnik o omówienie 

kolejnego projektu uchwały.  

 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy wyjaśniła, że Rada Gminy dla potrzeb naliczania 

podatku rolnego jest uprawniona do obniżania ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego. Oznacza to, że rada gminy może ustalić wysokość średniej ceny skupu żyta za okres 

11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy, na poziomie innym niż 

ogłoszony przez Prezesa GUS. W projekcie uchwały proponuje się kwotę 72,72 dla wymiaru 

podatku rolnego. 

Piotr Pawlikowski – radny zaproponował, aby stawka podatku została taka sama jak 

uchwalona na 2024 rok, ponieważ ceny zbóż wcale nie są takie wysokie, jak to niektórzy 

przedstawiają. Powiedział, że popiera negatywną opinię Izby Rolniczej, która opiniowała naszą 

uchwałę.  

Marcin Krystek – radny zapytał jakie jest uzasadnienie opinii wrażonej przez Izbę Rolniczą.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy odczytała uzasadnienie, które mówi o tym, że jest to 

po prostu za wysoka kwota dla rolników.  

O godz. 14:22 przewodnicząca ogłosiła 5 minut przerwy ze względu na problemy techniczne 

związane z jakością dźwięku.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy wznowiła obrady po przerwie. 



4 

 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy wyjaśniła, że uchwalenie podwyżki o 5 % daje zysk 

ok. 58 tys zł w stosunku do roku obecnego.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy poddała pod głosowanie wniosek 

radnego Piotra Pawlikowskigo o utrzymanie średniej ceny skupu żyta w roku 2025 na poziomie 

roku 2024 tj. stawki 69,26 zł za 1 dt.  

Wyniki głosowania  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (14)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, 

Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Piotr 

Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Krystyna Gajdemska  

W związku z powyższym wniosek został przyjęty.  

O godz. 14.33 przewodnicząca ogłosiła przerwę w celu przygotowania zmian w projekcie 

uchwały. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy wznowiła obrady po przerwie i poddała 

pod głosowanie zmienioną uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

podatku rolnego na rok 2025 ze stawką 62,26 zł za 1 dt.   

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław 

Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska  

Wobec powyższego uchwała Nr VIII/37/2024  w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 

żyta dla celów podatku rolnego na rok 2025 została podjęta jednogłośnie. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy poprosiła panią skarbnik o omówienie 

kolejnego projektu uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych i zwolnień w tym podatku.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy wyjaśniła, że ustalając stawki podatku od środków 

transportowych kierowano się granicami określonymi w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych 

oraz górnymi granicami stawek kwotowych ogłoszonymi w obwieszczeniu Ministra Finansów  

z dnia 25 lipca 2024 r. Uchwała realizuje dyspozycję przewidywaną w art. 10 ust. 1 i 2 ustawy  

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych zgodnie, z którymi Rada Gminy określa 

wysokość stawek podatkowych w podatku od środków transportowych, w granicach określonych 
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w przywołanych obwieszczeniach oraz może wprowadzić inne zwolnienia podatkowe.  

W przedstawionym projekcie założony jest wzrost o 2,7 % w stosunku do roku bieżącego.  

Piotr Pawlikowski – radny zwrócił się do pani skarbnik z pytaniem co będzie w sytuacji, jeśli ta 

uchwała nie zostałaby podjęta.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy odpowiedziała, że będą obowiązywać stawki z tego 

roku. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie w sprawie 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  

i zwolnień w tym podatku.   

 

Wyniki głosowania  

ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (6)  

Dominik Goliszek, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, 

Rafał Walkowiak  

PRZECIW (8)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, 

Piotr Pawlikowski, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)   

Krystyna Gajdemska  

Wobec powyższego uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych i zwolnień w tym podatku nie została podjęta. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy poprosiła o omówienie kolejnej 

uchwały. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy zgodnie z ustawą Rada Gminy w drodze uchwały 

określa stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie danej gminy, z tym że stawki te 

nie mogą być wyższe od stawek maksymalnych określonych przez ustawodawcę. Stawki 

maksymalne podatków i opłat lokalnych na rok 2025 zostały ogłoszone przez Ministra Finansów 

w obwieszczeniu z dnia 25 lipca 2024 r. (M.P. z 2024 r. poz. 716). W projekcie uchwały 

podwyższono stawki podatku względem stawek obowiązujących w roku 2024 celem zniwelowania 

wpływu inflacji na dochody budżetowe Gminy Zławieś Wielka w zakresie podmiotowego podatku 

oraz w celu zapewnienia dodatkowych dochodów budżetu przeznaczonych na realizację ustalonych 

zadań. Projekt uchwały przewiduje wzrost podatków o 10% w stosunku do roku bieżącego.  

Ewa Jeżewska – radna zawnioskowała o zmianę tej uchwały poprzez pozostawienie projektu 

tej uchwały według propozycji wójta o zwiększeniu o 10% tylko stawek podatku od 

nieruchomości jeśli chodzi o budynki mieszkalne oraz grunty pozostałe i pozostawienie na 

obecnym poziomie tj. stawek z 2024 roku od pozostałych nieruchomości.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy w związku ze złożeniem wniosku przez 

radną Jeżewską ogłosiła przerwę w celu przygotowania do głosowania wniosku w systemie. 

Ewa Jeżewska – radna wyjaśniła, że jej podejście nie zmieniło się do podatków od wielu lat, 

w poprzednich kadencjach też tak samo myślała. Powiedziała, że nie jest za podnoszeniem 
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podatków dla przedsiębiorców tj. osób prowadzących działalność gospodarczą. Jeśli chodzi  

o podatek od nieruchomości w podstawowym zakresie tj. budynki mieszkalne i grunty 

pozostałe, to jest to podatek i tych, którzy mieszkają i nie mieszkają i wszyscy solidarnie go 

musimy płacić. To mieszkańcy tworzą gminę i to musi tworzyć podstawę funkcjonowania 

gminy. Wszyscy jakby składają się na to, aby były środki na to, aby wszystkim się dobrze 

mieszkało. Te środki po prostu są potrzebne w budżecie to największy podatek jaki do nas 

wpływa. Oczywiście wie, że będą tacy mieszkańcy, którzy będą mieli kłopot z zapłaceniem 

jakiejkolwiek stawki, bo są ubożsi, ale to już rola radnych, aby podpowiedzieć jak napisać 

wniosek o umorzenie itp. Uważa że, lepiej podnosić co roku troszkę, niż po kilku latach jakąś 

dużą podwyżkę.  

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

wnioskiem radnej Jeżewskiej.  

Wyniki głosowania  

ZA: 3, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (3)   

Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Rafał Walkowiak  

PRZECIW (5)  

Krystian Balicki, Krystyna Gajdemska, Marcin Krystek, Wiesław Paciorkowski, Teresa 

Sztuczka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)  

Marcin Dziedzic, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Beata Klarkowska, Piotr 

Pawlikowski, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek nie został przyjęty. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania  

ZA: 5, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (5)  

Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Marcin Krystek, Wiesław Paciorkowski, Teresa 

Sztuczka 

PRZECIW (7)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Joanna Grabowska, Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski, 

Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)  

Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Rafał Walkowiak 

Wobec powyższego uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości nie została podjęta. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy poprosiła wójta o omówienie kolejnego 

projektu uchwały. 
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Marcin Swaczyna – wójt wyjaśnił, że do tej pory program współpracy z organizacjami 

pozarządowymi przewidywał wsparcie dwóch obszarów tj. sportu i wypoczynku letniego, 

a teraz dodatkowo wprowadzono dwa nowe zagadnienia tj. edukację ekologiczną i szeroko 

rozumianą kulturę. Kwota pozostaje taka sama jak w roku obecnym tj. 160 tys. na te 4 obszary. 

Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą w sprawie Programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 

roku 2025.  

 

Wyniki głosowania  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (13)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, 

Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, 

Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)  

Joanna Grabowska, Piotr Pawlikowski 

Wobec powyższego uchwała Nr VIII/38/2024 w sprawie Programu współpracy Gminy 

Zławieś Wielka z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2025 została podjęta. 

Przewodnicząca poprosiła o omówienie kolejnego projektu uchwały. 

Mariola Musiał – inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie wyjaśniła, że 

Rada Gminy w drodze uchwały zobowiązana jest dokonać wyboru jednej z określonych w art. 

6j ust. 1 metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi powstającymi na 

nieruchomościach zamieszkałych oraz ustalić stawkę takiej opłaty. Przeprowadzona analiza 

finansowa systemu gospodarki odpadami za 2024 r. i kalkulacja opłaty za gospodarowanie 

odpadami wykazała, że niezbędnym dla zbilansowania systemu finansowania odbioru odpadów 

od mieszkańców nieruchomości jest podniesienie stawek opłat za odpady komunalne. Wpływy 

z opłat stanowią dochody budżetu gmin i w obecnej wysokości nie są wystarczające, aby pokryć 

koszty związane z systemem gospodarki odpadami. Wobec powyższego proponuje się podnieść 

stawkę do kwoty 33 zł w przedziale do 5 osób w gospodarstwie domowym zbierającym odpady 

w sposób selektywny, a powyżej 5 osób 29 zł. Jeśli właściciel nie chce segregować odpadów 

stawka wynosi 3 krotność kwoty bazowej. Proponuje się obniżenie stawki za kompostownik 

o 2 zł. Przedstawiła radnym kalkulację z której wynika, że nie podniesienie tej stawki przyniesie 

deficyt ok. 500 tys. zł, a jej brak będzie musiała pokryć gmina. Pokazała radnym różne warianty 

zmiany stawek w kalkulacji, aby wykazać jakie będziemy mieli straty lub czy system będzie 

się kalkulował.  W przypadku niedopłaty tj. w momencie kiedy system się nie bilansuje rada 

gminy musi podjąć odrębną uchwałę o sfinansowaniu deficytu.  

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła o zmianie poziomu 

ściągalności, pokaże to lepszy obraz bilansowania systemu.  

 

Mariola Musiał – inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie odpowiedziała, 

że w ciągu roku, ten poziom się zmienia w zależności od tego kiedy urząd skarbowy dokonuje 
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ściągnięć od dłużników. Niestety nie można założyć 100 % ściągalności, ponieważ nigdy tak 

nie będzie.  

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy zapytała w takim razie jaki poziom 

ściągalności jest najbardziej realny.  

 

Mariola Musiał – inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie wyjaśniła, że 

największe prawdopodobieństwo to ściągalność na poziomie 95%. 

 

Marcin Krystek – radny jakie były wskaźniki ściągalności w ubiegłych latach. 

 

Mariola Musiał – inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie powiedziała, że 

nie ma takich danych na tę chwilę, ale po wszystkich sprawozdaniach na koniec roku ten 

wskaźnik utrzymywał się na poziomie do 92% i taki wskaźnik jest możliwy do osiągnięcia.  

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła o wpisanie do aplikacji esesja 

wniosku o ustalenie stawki opłaty za odpady komunalne w wysokości 33 zł od 1-5 osób  

i powyżej 5 osób 29 zł i zwolnienie z BIO na poziomie 2 zł i przeprowadziła głosowanie.  

 

Wyniki głosowania  

ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (6)  

Krystyna Gajdemska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa 

Sztuczka, Rafał Walkowiak  

PRZECIW (8)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, 

Piotr Pawlikowski, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Dominik Goliszek  

 

Wobec powyższego wniosek nie został przyjęty. 

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła o przygotowanie głosowania 

nad kolejną propozycją stawki opłaty za odpady komunalne w wysokości 32 zł  

w gospodarstwie domowym od 1-5 osób i 28 zł w gospodarstwie domowym powyżej 5 osób 

oraz zwolnienie z BIO w kwocie 2 zł. 

 

Wyniki głosowania  

ZA: 1, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (1)  

Teresa Sztuczka  

PRZECIW (10)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, 

Marcin Krystek, Wiesław Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Wioleta Warzocha, Małgorzata 

Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)  
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Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Iwona Owieśna, Rafał Walkowiak  

 

Wobec powyższego wniosek nie został przyjęty. 

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy stwierdziła, że radni nie dokonali 

wyboru żadnej z propozycji w związku z tym uchwała nie zostanie podjęta, a stawki zostają na 

takim samym poziomie.  

 

Marcin Swaczyna – wójt powiedział, że chciałby zwrócić się przede wszystkim do 

mieszkańców, aby uzmysłowić jaki gmina będzie miała deficyt. W związku z decyzjami 

radnych w przybliżeniu deficyt wyniesie ok. 500 tys. zł. Mogłoby to stanowić wkład własny  

w projektach, które m.in. z programów województwa są dofinansowywane do 85 % 

całkowitych kosztów. Mamy chociażby w planach budowę sieci wodno-kanalizacyjnej, którą 

przy wkładzie 500 tys. zł można by  wesprzeć dofinansowaniem w kwocie ok 3 mln. zł. 

Powiedział, że rozumie, że na kolejnych sesjach radni będą decydować skąd zabrać te środki. 

Wcześniej oczywiście trzeba będzie pokryć deficyt związany z odpadami.  

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła o omówienie kolejnej 

uchwały.  

 

Mariola Musiał – inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie zgodnie z ustawą  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminie rada gminy określa w drodze uchwały 

szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania 

odpadów komunalnych, w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

Poprzednia uchwała w tej sprawie zawierała zapisy dotyczące mycia pojemników na odpady  

w zamian za uiszczoną przez właściciela opłatę. Przedsiębiorca odpowiedzialny za odbiór 

odpadów komunalnych od mieszkańców gminy Zławieś Wielka nie posiada specjalistycznych  

samochodów umożliwiających świadczenie usługi mycia i dezynfekcji pojemników na odpady 

komunalne. Zasadniczo wyposażenie nieruchomości w pojemniki służące do zbierania 

odpadów komunalnych oraz utrzymywanie tych pojemników w odpowiednim stanie 

sanitarnym, porządkowym i technicznym jest obowiązkiem właściciela nieruchomości i jego 

też obowiązkiem pozostanie w części nieprzejętej przez gminę. Zgodnie z powyższym 

dostosowano zapisy uchwały do aktualnych warunków. Są to tak naprawdę zmiany 

kosmetyczne.  

 

Marcin Swaczyna – wójt wyjaśnił, że tak naprawdę regulujemy stan prawny, ponieważ dwie 

uchwały były ze sobą sprzeczne tj. regulamin odbioru odpadów i szczegółowy sposobu i zakres 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych i należy to poprawić.   

 

Joanna Grabowska – radna zapytała, jaki to był koszt ponoszony przez przedsiębiorcę za 

umycie jednego pojemnika i dlaczego w ogóle nie była realizowana ta usługa.  

 

Mariola Musiał – inspektor ds. utrzymania czystości i porządku w gminie w zależności od 

wielkości i rodzaju pojemnika kwota mieści się pomiędzy w przedziale 30-110 zł.  Zapis ten 

znalazł się w uchwale w momencie kiedy to jeszcze firma MPO świadczyła dla nas tę usługę i 

była wyposażona w myjkę. Koszt dla gminy na rok to ok 200 tys. zł rocznie plus koszty 

wypożyczenia myjki. Odkąd zmieniły się zasady i MPO nie startuje w przetargach odbioru 

odpadów komunalnych zapis uchwały nie jest aktualny. Żadna ustawa nie wymaga, aby taka 

usługa była świadczona.  
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Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu w tej sprawie.  

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę.  

 

Wyniki głosowania  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław 

Paciorkowski, Piotr Pawlikowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska  

 

Wobec powyższego uchwała Nr VIII/39/2024 w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę została podjęta. 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła wójta o zabranie głosu w 

sprawie ostatniej uchwały dotyczącej przekazania petycji według właściwości.  

Marcin Swaczyna – wójt wyjaśnił, że uchwała adresowana jest do rady gminy, ale chciałby 

dodać po raz kolejny, że popiera jej złożenie i dziękuje za nią. Wpisuje się ona w to co już 

zostało zrobione, ponieważ powiat poprosił o zgłaszanie priorytetowych tematów na kolejny 

rok i właśnie budowa ścieżki rowerowej została zgłoszona jaka ważna inwestycja dla naszej 

gminy.  

Wiesław Paciorkowski – przewodniczący komisji skarg wniosków i petycji odczytał 

protokół z posiedzenia komisji, która popiera inicjatywę mieszkańców, ale zgodnie  

z obowiązującymi przepisami zarządcą drogi wzdłuż której miałaby zostać zbudowana ścieżka 

jest starostwo powiatowe. W związku z tym należy przekazać petycję według właściwości.  

Piotr Pawlikowski – radny uważa, że tak nie powinno być i że uchwała w tym kształcie nie 

powinna zostać podjęta. Jest skierowana do rady gminy i to rada gminy powinna się zająć tym 

tematem. Jeśli petycja byłaby kierowana według właściwości do wójta głosowałby za, 

natomiast w takiej sytuacji odbiór mieszkańców jest taki, że odsuwamy od siebie problem  

i kierujemy go do innych organów. Cieszy się jednak, że wójt popiera tę inicjatywę i, że zostały 

już podjęte działania, które mogą pomóc w budowie tej ścieżki bo o takie działania chodziło.  

Wiesław Paciorkowski – przewodniczący komisji skarg wniosków i petycji powiedział, że 

to nie jest koniec działań radnych w tej sprawie, ponieważ jako przewodniczący komisji 

bezpieczeństwa zorganizuje spotkanie z mieszkańcami i radą sołecką, bo jest to ważny temat 

dla naszych mieszkańców.  

Krzysztof Koblański – radny wyjaśnił, że budując ścieżkę przy drodze powiatowej nawet nie 

bezpośrednio, ale w obrębie organem właściwym do zajęcia stanowiska jest jak najbardziej 

powiat.  
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Nikt więcej nie zabrał głosu w tej sprawie.  

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

 

Wyniki głosowania  

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (9)  

Krystian Balicki, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, 

Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Małgorzata Wiśniewska 

PRZECIW (1)  

Piotr Pawlikowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)  

Marcin Dziedzic, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Beata Klarkowska, Wioleta Warzocha 

 

Wobec powyższego uchwała Nr VIII/40/2024 w sprawie w sprawie przekazania petycji 

według właściwości została podjęta. 

Ad. 4 

Marcin Swaczyna – wójt uzupełniając wcześniejszą wypowiedź powiedział, że bywając na 

spotkaniach czy to w starostwie, czy w urzędzie wojewódzkim, czy marszałkowskim oraz  

w każdej innej instytucji zabiega o dobro naszych mieszkańców i naszej gminy. Przy kolejnym 

spotkaniu w starostwie powoła się na dzisiejszą sesję i przypomni staroście o priorytecie 

budowy tej ścieżki. Przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami. 

- uczestnictwo w odbiorze końcowym budowy ul. Piekarskiej,  

- udział w koncercie zaduszkowym w GOKiS,  

- udział w spotkaniu LGD Zakole Dolnej Wisły w Kijewie Królewskim, spotkanie dotyczyło 

nowych naborów, które rozpoczną się po no nowym roku.  

- spotkanie z przedstawicielami dwóch klubów sportowych z terenu naszej gminy tj. LZS Wisła 

Pędzewo i GKS Górsk. Rozmawiano o współpracy w kolejnym roku oraz o pozyskaniu 

środków właśnie w ramach podjętej dzisiaj uchwały w sprawie programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi.   

- udział w spotkaniu zorganizowanym przez prezydenta miasta Torunia, w którym brali udział 

wszyscy wójtowie gmin powiatu Toruńskiego, spotkanie głównie dotyczyło MOFT-u czyli 

miejskiego obszaru funkcjonalnego Torunia z udziałem gmin powiatu.  

- udział w spotkaniu w Starostwie Powiatowym w którym udział brali wójtowie gmin powiatu 

oraz marszałek województwa,  

- udział w spotkaniu z prezesem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, rozmowy dotyczyły potencjalnych możliwości pozyskania środków w ramach 

instrumentów, którymi dysponuje fundusz,  

- spotkanie z Wisłą Pędzewo podsumowujące rundę jesienną,  

- udział w kolacji na zaproszenie marszałka województwa organizowanej w związku ze 

Świętem Niepodległości,  

- udział w Gęsienie czyli Święcie Województwa, nasza gmina pierwszy raz w historii była 

organizatorem i była promowana podczas tego wydarzenia,  

- udział w obchodach dni  Honorowego Kriodawstwa. 
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Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy zapytała, czy ktoś z radnych ma pytania 

do pracy między sesjami.  

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Ad. 5 

Wiesław Paciorkowski – radny jako przewodniczący klubu radnych „Lepsze Jutro” wystąpił  

z wnioskiem o uzupełnienie składu prezydium rady gminy i zaproponował powołać na 

wiceprzewodniczącą rady Panią Ewę Jeżewską. Dodał, że jest bardzo zaangażowana w pracę  

i dlatego padła taka propozycja. 

Ewa Jeżewska – radna nie przyjęła ww. propozycji. 

Joanna Grabowska – radna zapytała o zupełnie nowy temat dotyczący strategii rozwoju 

gminy, na jakim etapie jest ta strategia, czy jest przygotowany jakiś harmonogram prac nad nią. 

Z tego co kojarzy dokument powinien obowiązywać od 2025 roku i na pewno jest bardzo 

pracochłonny i związany jest również z przyjęciem planu ogólnego.  Kolejne pytanie dotyczyło 

bezpieczeństwa gminy tj. montaż syreny alarmowej. Poprzedni wójt odpowiedział w piśmie, 

że syrena jest już montowana, a jak się okazuje nadal nie zostało to zrobione, była również 

mowa o przeszkoleniu pracowników z pracy na środkach łączności radiowej czy takie się 

odbyło.  

Marcin Krystek – radny  poprosił o wsparcie podłączenia osiedla w Górsku do sieci 

światłowodowej. Zapytał, czy gmina mogłaby włączyć się w pomoc w tym temacie i uzyskać 

informacje dlaczego termin podłączenia osiedla uległ zmianie i wydłużył się o prawie rok. 

Informacje te pozyskał ze strony internet gov.pl. 

Piotr Pawlikowski – radny przeprosił radną Sztuczkę, że będzie mówił o nie swoim terenie, 

ale sołtys Górska zadzwonił do niego z prośbą o zadanie kilku pytań. 1. Problem z wentylacją 

DK w Górsku, czy wójt ma wiedzę na ten temat. 2. Co z rehabilitacją w Górsku. 3. Co z 

gabinetem dentystycznym w Górsku.  

Wioleta Warzocha – radna zapytała, czy odbyła się już rozprawa sądowa z Revitalem i czy 

wójt odbył spotkanie z zarządcą firmy Revital. Bo w poprzednim punkcie wójt nic o tym nie 

mówił.  

Marcin Swaczyna – wójt  zwracając się do prawnika zapytał, czy przysługuje mu forma 

odpowiedzi na piśmie. W związku z otrzymaniem twierdzącej odpowiedzi od prawnika 

poinformował radnych, że udzieli im odpowiedzi na piśmie.  

Wioleta Warzocha – radna zapytała co stoi na przeszkodzie, udzielania odpowiedzi teraz, 

zwłaszcza, że niektóre odpowiedzi to tak nie.  

Marcin Swaczyna – wójt  powiedział, że zmienia formę udzielania odpowiedzi, aby nie 

zajmować zbyt wiele czasu na sesji, bo wcześniej bardzo długo to trwało.  

Piotr Pawlikowski – radny stwierdził, że wójt odbiera mieszkańcom możliwość uzyskania 

często ważnych informacji nie udzielając odpowiedzi na forum.  

Marcin Swaczyna – wójt  odpowiedział, że opublikuje tą odpowiedź za pomocą środków 

masowego przekazu, poprzez umieszczenie jej w mediach społecznościowych. 
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Ad. 6 

 Krystyna Gajdemska - przewodnicząca rady gminy stwierdziła, że tematy sesji zostały 

wyczerpane i o godz. 16:08 zamknęła obrady VIII sesji Rady Gminy.  

 

 

 

 

 

Przygotowała: Sylwia Suduł-Tyloch 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


